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FOREWORD 

This amendment has been prepared by IEC technical committee 46: Cables, wires, 
waveguides, RF connectors, RF and microwave passive components and accessories. 

The text of this amendment is based on the following documents: 

FDIS Report on voting 

46/679/FDIS 46/682/RVD 

 
Full information on the voting for the approval of this amendment can be found in the report 
on voting indicated in the above table.  

The committee has decided that the contents of this amendment and the base publication will 
remain unchanged until the stability date indicated on the IEC website under 
"http://webstore.iec.ch" in the data related to the specific publication. At this date, the 
publication will be  

• reconfirmed, 

• withdrawn, 

• replaced by a revised edition, or 

• amended. 

 

IMPORTANT – The 'colour inside' logo on the cover page of this publication indicates 
that it contains colours which are considered to be useful for the correct 
understanding of its contents. Users should therefore print this document using a 
colour printer. 

 

_____________ 

 

Add, after Annex D, the following new Annex E: 
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Annex E 
(informative) 

 
Direct measurement of screening effectiveness of connectors 

E.1 General 

IEC 62153-4-7 describes the measurement of transfer impedance and screening or coupling 
attenuation of connectors and cable assemblies with the tube in tube procedure. According to 
IEC 62153-4-7, connectors usually are measured with a short piece of connecting cable, see 
for example Figure 2. 

In different cases it may be required to measure the screening effectiveness direct on the 
connector or without connecting cable, e.g. to evaluate the EMC of the interface of the mated 
connectors. The following describes the test set-up for direct connector measurement. 

E.2 Test set-up 

The test set-up and measurements are in principle the same than in Clauses 8 to 10 of this 
document. 

Contrary to the set-ups in Clauses 8 to 10 of this document, the RF-tight tube in tube and the 
screening cap are direct connected to the connector under test (CUT), see Figure E.1; e.g. by 
a screwing joint of the connector under test to the extension tube and the screening cap. The 
torque of this screwing joint shall be specified by the connector manufacturer. 

 

Figure E.1 – Principle of the test set-up to measure transfer impedance  
and screening attenuation of a connector 

The same applies in principle to the set-up for measuring cable assemblies, see Figure E.2. 

IEC 

Generator Measuring tube 
Connector 
under test 

Matching resistor 
R1 = Z1 Receiver 

Screening cap Connecting cable Extension tube 
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Figure E.2 – Principle of the test set-up to measure transfer impedance 
and screening attenuation of a cable assembly 

If a multi conductor cable is tested instead of a single-conductor cable, a combination of inner 
conductors (cores) shall be selected such that their impedance to the screen is closest to the 
internal impedance of the test receiver, see Figure E.3 (e.g. determined by means of a 
reflectometer). 

 

Key 

1 connection 

2 terminating impedance 50 Ω 

3 inner contact from RF connector connected to the shielded tube 

Figure E.3 – Example of sample preparing 

E.3 Construction details of test set-up 

The connection of the RF-tight tube as well as the RF-tight connection of the screening cap 
may influence the test results considerably. Worse mounted connections may lead to 
leakages and to poor test results. 

Figures E.4 and E.5 give examples of how to connect the tube in tube and the screening cap 
to the CUT.  

IEC 

1 
2 

1 

2 

IEC 

Generator 

Receiver 

Measuring tube 
Connector 
interface 

Matching resistor 
R1 = Z1 

Screening cap Connecting cable Extension tube, 
variable length 

Assembly 
under test 
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Key 

1 mating connector  

2 coupling 

3 bush (Cu-material) 

4 copper tube 
a RF-density connection (soldered for example) 

Figure E.4 – Screening tube with separate nut  

 

 

Key 

1 mating connector  

2 coupling 

3 nut 

4 copper tube 

5  cone 
a  Matching edge-raised or chamfered 

Figure E.5 – Screening fixed with associated nut 

 

  

IEC 

1 2 3 4 

a 

5 

IEC 

1 2 3 4 

a 
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Bibliography 

Add, at the end of the bibliography, the following new references: 

[11] VG 95214-12, Test of components – Part 12: Measuring methods for transfer 
impedance and screening attenuation, – transfer impedance of screened components 
(triaxial method, KS 12 B) and conductive gaskets (triaxial method, KS 22 B) 

[12] VG 95214-13, Test of components – Part 13: Measuring methods for transfer 
impedance and screening attenuation, screening attenuation of screened components 
(triaxial method, KS 13 B) 

[13] VG 95319-2, Electrical connectors and plug-and-socket devices – Part 2: Generic 
specification 

[14] VG 95377-15, Electromagnetic compatibility (EMC) – Measuring devices and measuring 
equipment – Part 15: Auxiliary measuring devices 

 

___________ 
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AVANT-PROPOS 

Le présent amendement a été établi par le comité d’études 46 de l’IEC: Câbles, fils, guides 
d'ondes, connecteurs, composants passifs pour micro-onde et accessoires. 

Le texte de cet amendement est issu des documents suivants: 

FDIS Rapport de vote 

46/679/FDIS 46/682/RVD 

 
Le rapport de vote indiqué dans le tableau ci-dessus donne toute information sur le vote ayant 
abouti à l'approbation de cet amendement. 

Le comité a décidé que le contenu de cet amendement et de la publication de base ne sera 
pas modifié avant la date de stabilité indiquée sur le site web de l'IEC sous 
"http://webstore.iec.ch" dans les données relatives à la publication recherchée. A cette date, 
la publication sera  

• reconduite, 

• supprimée, 

• remplacée par une édition révisée, ou 

• amendée. 

 

IMPORTANT – Le logo "colour inside" qui se trouve sur la page de couverture de 
cette publication indique qu'elle contient des couleurs qui sont considérées comme 
utiles à une bonne compréhension de son contenu. Les utilisateurs devraient, par 
conséquent, imprimer cette publication en utilisant une imprimante couleur. 

 

_____________ 

 

Ajouter, après l'Annexe D, la nouvelle Annexe E suivante: 
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Annexe E 
(informative) 

 
Mesurage direct de l'efficacité d'écrantage des connecteurs 

E.1 Généralités 

L'IEC 62153-4-7 décrit la procédure en tubes concentriques pour le mesurage de l'impédance 
de transfert et de l'affaiblissement d'écrantage ou de l'affaiblissement de couplage des 
connecteurs et des cordons. Conformément à l'IEC 62153-4-7, les connecteurs sont 
généralement mesurés avec une petite partie de câble de connexion, voir par exemple la 
Figure 2. 

Dans différents cas de figure, il peut être exigé de mesurer l'efficacité d'écrantage 
directement sur le connecteur ou sans câble de connexion, par exemple pour évaluer la CEM 
de l'interface des connecteurs accouplés. Le montage d’essai pour le mesurage direct du 
connecteur est décrit ci-dessous. 

E.2 Montage d’essai 

Le montage d’essai et les mesures sont en principe les mêmes qu'aux Articles 8 à 10 du 
présent document. 

Contrairement aux montages d'essai des Articles 8 à 10 du présent document, les tubes 
concentriques ne laissant pas passer les radiofréquences et le capot d'écran sont directement 
connectés au connecteur en essai (CUT), voir la Figure E.1; par exemple par une jonction à 
vis du connecteur en essai au tube d'extension et au capot d'écran. Le couple de cette 
jonction à vis doit être spécifié par le fabricant de connecteurs. 

 

Figure E.1 – Principe du montage d’essai pour mesurer l'impédance de transfert 
et l'affaiblissement d'écrantage d'un connecteur 

Les mêmes indications s'appliquent en principe au montage pour le mesurage des cordons, 
voir la Figure E.2. 
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Figure E.2 – Principe du montage d’essai pour mesurer l'impédance de transfert 
et l'affaiblissement d'écrantage d'un cordon 

Si un câble multiconducteur est soumis à l'essai à la place d'un câble à un conducteur, une 
combinaison de conducteurs internes (conducteurs isolés) doit être choisie de manière à ce 
que leur impédance par rapport à l'écran soit la plus proche possible de l'impédance interne 
du récepteur d'essai (par exemple détermination en utilisant un réflectomètre). 

 

Légende 

1 connexion 

2 impédance de terminaison, 50 Ω 

3 contact interne du connecteur RF connecté au tube blindé 

Figure E.3 – Exemple de préparation d'échantillon 

E.3 Informations détaillées concernant la construction du montage d'essai 

Le raccordement du tube ne laissant pas passer les radiofréquences ainsi que la connexion 
ne laissant pas passer les radiofréquences du capot d'écran peuvent considérablement 
influencer les résultats d’essai. Des connexions montées de manière incorrecte peuvent 
donner lieu à des fuites et à de mauvais résultats d’essai. 

Les Figures E.4 et E.5 donnent des exemples sur la manière de connecter les tubes 
concentriques et le capot d'écran au CUT.  

IEC 

Générateur 

Récepteur 

Tube de mesure 
Interface de 
connecteur 

Capot d'écran Câble de connexion Tube d'extension, 
longueur variable 

Cordon en 
essai 

Résistance d'adaptation 
R1 = Z1 

IEC 
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